
Zápis

Zasedání Komise životního prostředí a veřejného prostoru dne 12.12.2019, Brno, Jírova 2

Přítomni: Ing. Lukáš Bružeňák -  předseda komise, Ing. Václav Fišer, Ing. Jiří Kozlovský -  
místopředseda komise, Ing. Petr Kiessel, p. Janka Wasserbauerová

Omluveni: Mgr. Eva Malířová, Ing. Andrea Ondrůjová

Hosté: JUDr. PhDr. Martin Příborský

Účastní se 5 členů, komise je usnášeníschopná.

1. Schválení programu zasedání.

Přednostně se budou řešit body zadané Radou MČ. Jinak beze změn.

Pro: 5 Proti: 0 Zdržel se: 0

2. Témata z Rady MČ Brno-Líšeň

Rámcová smlouva na údržbu komunikací a zeleně.

Komise schvaluje tento dokument a připojuje tato doporučení:

1. Ke kosení trávy přistoupit až ve chvíli, kdy je výška travního porostu 
alespoň 15 cm, zkrátit porost na max. 10 cm.

2. Pokosenou trávu dále využít buď ke kompostování (ať už svépomocí nebo 
prostřednictvím poskytovatele služby) nebo alternativně k mulčování holé 
půdy u dřevin či jinému vhodnému využití.

3. Zdroje dešťové vody, budou-li k dispozici, mají být k závlaze použity 
přednostně.

4. Vztah k citovaným normám - v dokumentu Zadávací dokumentace, str. 6, 
paragraf II.A.2, tex t"... v souladu s příslušnými ČSN normami..." nahradit 
textem "... s přihlédnutím k příslušným ČSN normám..."
Smyslem této úpravy je rozvolnit možnosti údržby zeleně vzhledem k 
aktuálnímu stavu počasí a spíše než striktního znění normy využívat znalostí 
a zkušeností poskytovatele služby s danou lokalitou.

Pro: 5 Proti: 0 Zdržel se: 0

- Veřejné popelníky na místech, kde se zdržují kuřáci.

Komise sděluje, že téma popelníků bylo na komisi projednáno v únoru tohoto 
roku (téma členky komise p. Malířové, toho času na MD) včetně dokumentace 
návrhu řešení (vajglfree studie) a ve stejném období bylo komisi sděleno, že 
tuto aktivitu si převezme pan starosta. Komise k danému tématu nemá další 
poznatky.

- Téma doplnění nebo rekonstrukce veřejného osvětlení. Cíl - sepsat všechna místa a 
požadavky pro TSB.



Trvalý úkol pro komisi. Každý člen komise může průběžně navrhovat oblasti a 
potřeby osvětlení. Prozatím v diskusi zaznělo:

o Osvětlení nejen přechodů, ale i přístupových komunikací k přechodům, aby 
chodec mohl být s předstihem spatřen ještě před vstupem na přechod.

• Současné osvětlení kolem nové trolejbusové trati vedoucí ulicí Novolíšeňskou 
bylo shledáno mimořádně vhodným.

3. Zhodnocení bodů z minulého zasedání:

Náměstí Karla IV. - revitalizace prostoru, architektonická soutěž 
Bez dalších komentářů

Jedlý sad -  dodatečné informace (např. téma bezpečnosti návštěvníků) budou 

diskutovány na lednovém zasedání.

4. Žádosti k projednání komisí

a) MMB O W  zaslal k projednání obecně závaznou vyhlášku č. 12/2011 o regulaci 
veřejné produkce hudby v pohostinských zařízení a restauračních zahrádkách. 

Schváleno v předkládaném znění.

Pro: 5 Proti: 0 Zdržel se: 0

b) Dotace

• Kynologický klub Brno Židenice 

Schváleno v předkládaném znění v plné výši.

Pro: 5 Proti: 0 Zdržel se: 0

• ZO ČSOP Pozemkový spolek Hády 

Schváleno v předkládaném znění v plné výši.

Pro: 5 Proti: 0 Zdržel se: 0

5. Různé

- Ze zápisu zasedání Dopravní komise dne 18.11.2019 vyplývá, že uvedená komise 
jednala o trase cyklostezky Líšeň -  Slatina (viz zápis Dopravní komise na webu MČ 
Líšeň). Aniž by členové Komise ŽPVP zpochybňovali kompetence Dopravní komise, 
domnívají se, že diskuse o nové veřejné komunikaci pro chodce a nemotorová 
vozidla, která se navíc nějakým způsobem dotýkají chráněného území (Stránská 
skála), by mohla být Dopravní komisí sdílena s Komisí ŽPVP.

Občané si stěžovali na průmyslový zápach ve večerních hodinách. Komise v takovém 
případě doporučuje občanům zaznamenat zejména čas, kdy zápach ucítili, místo, 
popřípadě další okolnosti (směr větru atp.). Bez těchto informací lze těžko určit zdroj 
zápachu.



Dešťová voda a její zachycení -  viz pilotní projekt nádrží na dešťovou vodu. Nejsou 
další informace o vývoji projektu.

- Výstavba kancelářských budov (či průmyslový park?) a jiných budov v areálu 
bývalého ZETORu. Komise ŽPVP nebyla o akci nijak zpravena, ani nejsou známy 
informace, jak byla výstavba plánována a schválena. V případě průmyslových budov 
lze očekávat vliv na životní prostředí, tudíž tyto informace lze považovat za relevantní 
pro Komisi ŽPVP.

Trolejbusová trať v ulici Novolíšeňská -  záhony narcisů, přežijí? Zazněl i návrh, aby 
finanční prostředky, které Komise nevyužije na dotace, byly investovány do 
rekultivace zeleně kolem nové trolejbusové trati například formou květnaté louky.

Zasedání v lednu 2020 se uskuteční dne 23. 1. 2020.

6. Závěrečné slovo předsedy komise, poděkování za věcnou a kultivovanou diskusi, 
ukončení cca 19:45.

Lukáš Bružeňák

Předseda komise

Lukas.bruzenak@seznam

Tel. 731284907


